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از 15  عرصه سلامت،  از خیرین  تجلیل  همایش  در چهارمین 

خیر سلامت دانشگاه علوم پزشکی تهران تجلیل به عمل آمد.

این همایش با حضور جمعی از خیرین سلامت کشور عصر روز 

چهارشنبه 1 دی ماه 95 در سالن آمفی تئاتر ستاد دانشگاه علوم 

پزشکی تهران برگزار شد.

دکتر بیگلر، مشاور رییس دانشگاه در امور خیرین، ضمن خیرمقدم 

به خیرینی که زینت بخش این محفل هستند گفت: جمع حاضر 

خیرینی هستند که از حوزه های مختلف و به عناوین گوناگون 

دانشگاه را با حمایت هایی که در عرصه سلامت داشتند یاری کردند.

وی از خیرین مجمع خیرین سلامت کشور و همچنین مجمع 

خیرین استان تهران که در طول یک سال گذشته با برگزاری 

جلسات متعددی در رده سلامت از فعال ترین مجمع بود و همچنین 

خیرین حاضر در جلسه، تقدیر و تشکر کرد.

مشاور رییس دانشگاه در امور خیرین بابیان اینکه این چهارمین 

برنامه ای است که دانشگاه برای این عزیزان طراحی کرده است 

با  و  باقدرت  بتواند  آتی  سالیان  در  کانون  این  امیدوارم  گفت: 

توشه های پربارتر ایفای نقش کند و موفقیت های بزرگ تری در 

عرصه سلامت رقم بزند.

تجلیل از 15 خیر سلامت دانشگاه علوم پزشکی تهران 

چهارمین همایش تجلیل از خیرین عرصه 
سلامت برگزار شد
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دکتر بیگلر برنامه تجلیل از خیرین را یکی از موضوعات مختلف 

کانون برشمرد که در این 3 سال به صورت متوالی اجراشده است 

و افزود: اجرای این برنامه، به فرمایش خداوند که می فرماید »لم 

یشکر المخلوق لم یشکر الخالق«، حداقل کاری است که کانون 

می تواند برای این عزیزان انجام دهد.

وی در بخشی از سخنان خود به عملکرد خیرین در این سال ها 

پرداخت و گفت: بحث خیرین دانشگاه، موضوعی است که شروع 

فعالیت آن از سال 91 بوده است و از سال 92 دکتر جعفریان 

رییس دانشگاه سکان دار آن بوده است. با قبول مسئولیت از سوی 

در شورای  کانون  دستورالعمل  و  آیین نامه  تصویب  با  و  ایشان 

را  توانست جای خود  باقدرت بیشتری  دانشگاه، کانون خیرین 

تا  بیابد  باز کند و جایگاه تشکیلاتی ویژه ای  در سطح دانشگاه 

بتواند اقدامات میسری چه در باب نحوه همکاری و چه در مسیر 

شفاف سازی امور خیرین انجام دهد.

بر  مبنی  )ع(  امام جعفر صادق  به حدیث  اشاره  با  بیگلر  دکتر 

این که »بهشتیان چهار نشانه  شمل روی گشاده، کلام نرم، دل 

مهربان و دست دهنده دارند.« گفت: به نظر من این 4 نشانه 

در همه خیرینی که با آن ها کار می کنیم، وجود دارد و خیرین 

ما باسعادت دنیوی و اخروی و دارا بودن این 4 نشانه، بهشتیان 

روی زمین و آخرت  هستند.

وی خیرین را کارکنان افتخاری دانست که جزء بدنه دانشگاه 

پروژه های  وارد  بدون هیچ چشم داشتی  آنها  و گفت:  هستند 

البته  که  می کنند  پروژه ها حمایت  این  از  و  می شوند  دانشگاه 

دستاورد بزرگی است که خود این عزیزان بتوانند این کارها را 

خودشان انجام دهند.

مشاور رییس دانشگاه در امور خیرین در بخشی از سخنان خود به 

طراحی وب سایت کانون خیرین سلامت اشاره کرد و گفت: شاید 

بتوان گفت ما بیشترین حامی را از طریق سایت خیرین جذب 

می کنیم. نیازمندی های دانشگاه در این وب سایت مشخص شده و 

خیرین با حضور در دانشگاه مشارکت های خود را در اولویت های 

دانشگاه عملیاتی می کنند.

وی افزود: بیشتر کمک های نقدی و غیر نقدی به این دانشگاه 

که قطب علمی کشور است با این سامانه ایجاد شد. همچنین در 

بخش کمک های نقدی بسیاری از کارکنان دانشگاه که سرمایه های 

این دانشگاه هستند، ورود پیدا کردند و با اهدا بخشی از حقوق 

خود به طور ماهانه به کمک دانشگاه آمدند.

دکتر بیگلر بابیان اینکه کمک ها صرفاً نقدی نیست گفت: گاهی 

هنرمندانی داریم که به صورت هفتگی و یا ماهانه در بیمارستان های 

ما حضور پیدا می کنند و با کمک های هنرمندانه خود، سعی در 

کم کردن آلام بیماران دارند و با مجموعه ما همکاری می کنند.

وی با نگاه مقایسه ای به ارقام کمک هایی که به دانشگاه می شود، 

تصریح کرد: در این سال ها با انسجام و تشکیلاتی شدن کانون 
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خیرین و خارج کردن کانون از سیستم دولتی و در اختیار قرار 

دادن امور به دست خیرین، فرصت های حمایتی جدیدی ایجاد شد. 

میزان جذب کمک های غیر نقدی در سال 94 حدود 58 میلیارد 

تومان و حدود 4 هزار و 800 میلیارد کمک های نقدی داشتیم؛ 

بنابراین در بخشی که منابع دولتی نمی توانست پاسخگوی همه 

نیازها باشد، نیازها تأمین شد و تقریباً 2 برابر عددی که از طریق 

منابع دولتی در خصوص قوانین بودجه به دانشگاه اختصاص پیدا 

می کرد، دانشگاه توانست از طریق کمک های مردمی جذب کند.

Á  دستاوردهای بزرگ دانشگاه با کهک خیرین
و حامیان

دکتر بیگلر درصد رشد اعضای کانون را از سال 93 به 94 حدود 

27 درصد خواند و گفت: تعداد افرادی که به عنوان خیر در سال 

92 حامی ما بودند، حدود 78 تن بودند که الآن این تعداد به 

با این وجود باید در حال حاضر برای  638 خیر رسیده است. 

مشارکت بیشتر روش های نوین تری ایجاد کنیم.

مشاور رییس دانشگاه در امور خیرین با بیان بخشی از دستاوردهای 

دانشگاه در این سال ها، به تکمیل بیمارستان مروستی در سال 

95 اشاره کرد و افزود: حدود 7 خانه بهداشت در مناطق محروم 

ساخته شده است که با ساخت چند خانه بهداشت دیگر تقریباً 

در این زمینه خودکفا شده ایم.

بخش های  به  اهدا  و  دیالیز  به خرید دستگاه های  اشاره  با  وی 

موسسه خیریه  ابتکار جدید  توسط خیرین،  دانشگاه  دیالیزی 

نیکان ماموت در اهدا سلول های بنیادی را تشریح کرد و گفت: 

در جریان ثبت نام در بانک اهداکنندگان سلول های بنیادی که با 

همکاری موسسه نیکان و مرکز خون و انکولوژی دانشگاه صورت 

گرفت، حدود دو هزار تن در بانک ثبت نام کردند. در همین راستا، 

با عضویت در این بانک که به بانک جهانی سلول های بنیادی 

متصل است و تبادل در کشورهای مختلف، می توان در کمک به 

بیماران صعب العلاج سهیم بود.

اقدام خوب رییس دانشگاه در مجموعه معاونت  از  بیگلر  دکتر 

بهداشتی و راه اندازی کمپین دست های مهربان سخن گفت و افزود: 

این کمپین از اواخر سال 92 در دانشگاه و باهدف خدمت رسانی در 

مناطق محروم فعالیت خود را آغاز کرد و در این خصوص یکی از 

شرکت های تجهیزات پزشکی، اتوبوس درمانی سیاری به این مجموعه 

اهدا کرد تا در این مناطق اعمال جراحی سرپایی برای هم وطنانمان 

که مشکل حضور در بیمارستان ها رادارند به صورت رایگان انجام شود.

وی با قدردانی از حمایت چند شرکت تجهیزات پزشکی در تجهیز این 

اتوبوس گفت: این اتوبوس روز قبل به مجموعه دانشگاه اضافه شد.

دکتر بیگلر تأمین دستگاه سی تی اسکن بیمارستان بهرامی توسط 

یکی از خیرین را از دیگر کمک های آنها برشمرد و گفت: با خرید این 

دستگاه در حال حاضر این خدمات برای بیمارانی که به واحدهای 

درمانی دیگر ارجاع می شدند، در این واحد، به خوبی انجام می شود.

ساخت پاویون بیمارستان شریعتی به کمک شهردار منطقه 6 و 

تأمین ام آر ای بیمارستان بهرامی توسط یک استاد بازنشسته 

همین دانشگاه از موارد دیگری بود که دکتر بیگلر به آن اشاره کرد.

Á پروژه های نیازمند حهایت خیرین
از  به عنوان یکی  بیمارستان پوست رازی  به ساخت  بیگلر  دکتر 

پروژه های مهم دانشگاه اشاره کرد و گفت: کلنگ این پروژه توسط 

خیرین به زمین خورد و استمرار آن با کمک های منابع دانشگاه و 

با قرارداد با قرارگاه خاتم الانبیاء در حال انجام است. در حال حاضر 

تقریباً کار آن عملیاتی شده ولی بااین حال به کمک شما خیرین نیاز 

داریم تا این بیمارستان 160 تخت خوابی تکمیل و بهره برداری شود.

وی از نیازهای ساخت مراکز درمانی برای بیماران مبتلا به کانسر 

گفت و افزود: بیمارستان امام خمینی )ره( تنها واحدی است که 

در حال خدمت رسانی به این بیماران است و ما نیازمند افزایش 

مراکز مجهزتر هستیم.

دکتر بیگلر گفت: ساخت خوابگاه برای دانشجویانی که از اقصی نقاط 

کشور برای تحصیل به این دانشگاه به عنوان یک مرجعیت بزرگ 

علمی می آیند از موضوعات مهم کانون خیرین است که بر گسترش 

همکاری آنها در زمینه های آموزش و دانشجویی تأکید می شود.

وی همچنین در خصوص تأمین تجهیزات پزشکی بیمارستان ها 

افزود: وقتی بیمارستان ها به طور 24 ساعته و با ضریب اشغال 

90 درصدی تخت ها فعالیت می کنند و با توجه به واقعی نبودن 

تعرفه های بیمارستانی، بحث فرسودگی تجهیزات مسئله ای است 

که همیشه برای نوسازی و تأمین این ناوگان در رابطه با آن با 

مشکل مواجه بوده ایم.

دکتر بیگلر در پایان سخنان خود ضمن تشکر و قدردانی از همه 

خیرینی که در این محفل شرکت داشتند و موجب غرور دانشگاه 

شدند، تأکید کرد: این ها کفایت نمی کند و لازم است با مشارکت 

خیرین نیازهای دیگر این مجموعه را در زمینه های دیگر تأمین کنیم.
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Á  نجات جان یک نفر یعنى زندگى بخشیدن

به 7 میلیارد انسان
در بخشی از این همایش، دکتر محمد حسن نامی رییس هیئت مدیره 

مجمع خیرین استان تهران ضمن تشکر و قدردانی از فعالان کانون 

خیرین دانشگاه، از دکتر جعفریان، دکتر بیگلر، چترروز و تمامی 

خیرینی که زندگی می بخشند، تشکر کرد و بذل و بخشندگی 

ایشان را همانند وسعت اقیانوسی دانست که انتها ندارد.

رییس هیئت مدیره مجمع خیرین استان تهران، خطاب به خیرین 

حاضر در این مراسم گفت: شما خیرین بدانید که با این دست گشاده 

زندگی می بخشید و بدانید که کار شما بسیار ارزنده است، اگر فکر 

کنید با امکاناتی که شما ارائه می دهید اعم از ساخت بیمارستان، 

ساخت مرکز بهداشتی و یا خرید یک تجهیز پزشکی حتی یک 

نفر زندگی خودش را به دست آورد، مثل این است که جان 7 

میلیارد انسان دنیا را نجات داده اید.

وی به اهمیت جامعه پزشکی اشاره کرد و گفت: خوشبختانه کار شما 

در کنار جامعه پزشکی که خود جامعه نخبگی محسوب می شود، 

ارزشمند است. بااستعدادترین جوانان جذب جامعه پزشکی می شوند 

و پزشکان ما در داخل و خارج کشور در سطح برند ممتاز بین المللی 

هستند. همین که قدردان و منت دار جامعه خیرین کشور هستیم، به 

همین اندازه از جامعه پزشکی تشکر می کنیم.

سردار نامی با اشاره به خدمات ارزنده وزیر بهداشت در عرصه سلامت 

و پیشگیری گفت: ایشان راهبردهای جدیدی برای نظام سلامت کشور 

ارائه می دهند، یکی از این راهبردها انتقال به تدریج بخش درمانی دولتی 

به بخش خصوصی و ایجاد رقابت برای ارائه خدمات بهتر سلامت است.

وی به بحث پیشگیری و اهمیت آن اشاره کرد و گفت: خیرین در 

این بخش بسیار می توانند به جامعه پزشکی کمک کنند. چراکه 

اگر پیشگیری انجام نشود، نمی توانیم با تمام بودجه ای که دولت 

و خیرین می دهند پاسخگوی درمان مردم باشیم.

رییس هیئت مدیره مجمع خیرین استان تهران در بحث پیشگیری، 

کرد:  تصریح  و  ورزش سخن گفت  نهادینه کردن  اهمیت  از 

سلول های بدن قبل از ویتامین و پروتئین به اکسیژن نیاز دارد. 

اگر نتوانیم در محیط زیست اکسیژن سالم برای ریه های مردم 

تهیه کنیم، آسیب جدی می بینیم. اگر نتوانیم خانواده را به عنوان 

هسته اصلی اجتماع که می تواند آرامش را برای اعضایش فراهم 

کند نگهداری کنیم و به آن اهمیت بدهیم، به تدریج نگرانی هایی 

که حتی می تواند انسان سالم را از پا دربیاورد، مشکلاتی جدی 

برای فرد به همراه خواهد داشت.

وی در خصوص اهمیت حمایت از بخش تحقیق و پژوهش گفت: 

امروزه گفته می شود که سلول های بنیادی بسیاری از بیماری ها 

را می توانند درمان کنند. خوشبختانه در این زمینه پیشرفت های 

علم سلول های  رهبری 3  معظم  مقام  گفته  به  داشتیم.  خوبی 

نوامیس جمهوری  به عنوان  و علوم هسته ای  نانو  بنیادی، علوم 

اسلامی ایران محسوب می شود که ما در هر 3 علم در سطح جهان 

و در میان چند کشور برتر دنیا هستیم. برای پیشرفت این علوم 

نیاز است تا خیرین به بخش تحقیق توجه ویژه ای داشته باشند. 

چراکه نتیجه یک تحقیق می تواند جان هزاران نفر را نجات داده 

و به انسان ها زندگی مجدد عطا کند.

سردار نامی به سخن مقام معظم رهبری اشاره کرد و گفت: به گفته ایشان 

در این علوم می توانیم مبنا باشیم، البته در علوم فضایی پیشرفت های 

قابل توجهی داریم. اگر ببینیم دشمن یکجا بیشتر خصومت می کند، 

بدانید که آنجا خیلی پیشرفت کرده  است و الحمدالله این ممکن نیست 

مگر به برکت همت، گذشتها و تلاش های این مردم.

وی در ادامه از ملت ایران به عنوان سرمایه های این مملکت نام برد 

و گفت: امروزه در سطح کشور، جزء کشورهای برتر جهان هستیم 

و سرمایه ملی ما انسان است. ما دارای بیشترین افراد تحصیل کرده 

در علوم مختلف هستیم و تحصیلات یکی از هزینه های سنگینی 
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است که ملت ما در پشتیبانی آن گام برداشت. از وقتی کودکی 

متولد می شود تا وقتی در دانشگاه تحصیل کند، مردم هزینه اش 

را پرداخت می کنند. این سرمایه سنگینی است که شاید خود ما 

به آن توجه نکنیم. سرمایه گاز و نفت خوب است ولی آنچه مهم 

است سرمایه نیروی انسانی است که باید به آن دقت کرد و در 

این بخش سرمایه گذاری کنیم.

سردار نامی با اشاره به فعالیت خوب دکتر بیگلر و حمایت های 

خیرین در دانشگاه علوم پزشکی تهران به عنوان دانشگاه مبدأ علوم 

ایران، گفت: آمار فعالیت خیرین نشان می دهد که ما بایستی به 

سمت مردم برویم و معتقد هستیم هر کاری به مردم بسپاریم، 

حتماً به خوبی و با دقت و باارزش بسیار انجام خواهد شد.

وی با اشاره به فعالیت های مجمع خیرین سلامت کشور، ازجمله 

مشارکت 4 هزار و 200 میلیارد تومانی کمک مردم در ساخت 

4 هزار و 30 مورد از اماکن پزشکی، گفت: قسمت عمده ای از 

آن ها ساخته و تجهیز شده اند و یا در حال ساخت هستند. این ها 

کار بسیار بزرگی است که جا دارد قدردان این ملت بزرگ باشیم 

و این مدال خدمت گذاری برای ما بالاترین مدال خواهد بود.

رییس هیئت مدیره مجمع خیرین استان تهران از افزایش روزبه روز 

تعداد خیرین سلامت گفت و افزود: همین هفته گذشته، بانوی 

خیری به نام عرب، ساخت و تجهیز 8 اتاق عمل بیمارستان شریعتی 

به ارزش 500 میلیون تومان را تقبل کرد. همچنین می توان به 

همکاری حاج آقا طباطبایی با یک خانم خیر اشاره کرد که مقرر شد 

در یک زمین 630 متری هم جوار بیمارستان امام خمینی عملیات 

ساخت یک همراه سرا را آغاز کنند. این ها نمونه افرادی هستند که 

در حضورشان هستیم. خداوند ان شاءالله به همه خیرین برکت دهد 

تا بتوانیم انسان های بیشتری را از درد و رنج بیماری نجات دهیم.

Á  انفاق، عامل قرارگیری انسان در زمره افراد
خاص

حجت الاسلام والمسلمین دکتر عیسی زاده مسئول نهاد نمایندگی 

مقام معظم رهبری در دانشگاه، با ابراز خرسندی به حضور در این 

همایش گفت: خدا را شاکرم که توفیق داد در جمع عزیزانی حاضر 

شوم که مهر شایستگی و عبودیت خدا در زندگی، در پیشانی 

آنها جای گرفته است، قطعاً خداوند متعال عنایات خاص خود را 

شامل حال شما این عزیزان کرده است.

وی با اشاره به آیات کریمه قرآن گفت: وقتی در قرآن، مکالمات خداوند 

متعال با انسان ها را مرور می کنیم، متوجه می شویم زمانی که خدای 

متعال با مظهر لطف و رحمت خود با بندگان سخن می گوید، معمولًا 

با دو نوع خطاب به سراغ انسان ها می آید و با آنها سخن می گوید.

دکتر عیسی زاده خطاب اول را خطاب عامی دانست که شامل حال 

همه انسان ها می شود و افزود: همه انسان ها مورد خطاب لطف و 

مهربانی خدا قرار می گیرند و خداوند متعال در جایگاه غالب، با همه 
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ما انسان ها از سر رحمت و لطف و به صورت یکسان سخن گفته است.

وی خطاب دوم خدا را که فراتر از این گروه هستند، شامل یک 

مورد  بندگان خدا  این  گفت:  و  دانست  انسان های خاص  عده 

خطاب خاص خدا قرار می گیرند، یعنی خدا با یک توجه ویژه، 

با یک بیان و کلمات ویژه با این بندگان سخن می گوید. نمونه 

روشن و آشکار این خطاب خاص در ابتدای سوره شریفه بقره 

این  آنجایی که می فرماید »الم، ذالک لاریب فیه«  آمده است. 

قرآن مکالمه ای است از سوی خدا که هیچ شکی در حقانیت آن 

نیست.« هدی للمتقین در بسیاری از آیات قرآن، دعوت انسان ها 

به سمت هدایت را در مورد همه انسان ها مورد توجه داده است، 

اما به اینجا که می رسد، به تعبیر علامه حسین طباطبایی رضوان 

الله، خداوند متعال با یک بیان خاص یک گروه ویژه را موردتوجه 

به عنوان  این حرکت خداوند  از  قرار می دهد. علامه طباطبایی 

هدایت خاص خداوند نام می برد.

دکتر عیسی زاده به سخن مرحوم میرزا جواد آقا ملکی تبریزی 

اشاره کرد که می گوید »هیچ لذتی بالاتر از آن نیست که انسان در 

یک لحظه فقط مورد خطاب خدا قرار بگیرد و خدا رو به سوی او کند 

و بگوید تو ای بنده من.« همچنان که حضرت امیر در دعای کمیل 

می گوید »خدایا من عذاب تو را تحمل می کنم ولی دوری تو را نه.«

وی به تعبیر علامه طباطبایی به 3 ویژگی افراد خاص خدا اشاره 

کرد و گفت: اگر کسی می خواهد مورد خطاب خاص خدا قرار 

بگیرد باید دریکی از این 3 حوزه وارد شود. یکی از این حوزه ها 

مربوط می شود به »الذین یومنون بالغیب« یعنی کسانی که چشم 

و دلشان با عالم غیب ارتباط برقرار کرده و عالم غیب را می بینند. 

این عالم غیب، نه  فقط آخرت و قیامت و برزخ است بلکه آنها 

ملکوت همین عالم را همین جا می بینند.

گروه دوم، »یقیمون الصلاه« هستند، یعنی آنهایی که مهر عبودیت را 

در مقابل خداوند متعال بر پیشانی شان زده اند. این نماز نماد عبودیت 

انسان در مقابل خدا است، وگرنه مراد این است که این گونه از انسان ها 

تمام زندگی را در مقام عبودیت خدا سپری می کنند. گروه سوم نیز 

»مما رزقناهم ینفقون« هستند، یعنی آنهایی که ازآنچه که ما به آن ها 

روزی کردیم، درراه خدا و برای رضای خدا انفاق می کنند.

دکتر عیسی زاده افزود: اگر انسان بخواهد وارد محدوده خطاب 

مخصوص خدا شود، خود خدا این مسیر را تعیین کرده و فرموده 

است »آن هایی که وارد وادی انفاق می شوند، مورد خطاب خاص 

خداوند هستند« و به تعبیر مرحوم میرزا جواد تبریزی چه عظمتی، 

چه لذتی و چه ارزشی بالاتر از این وجود دارد.

وی با اشاره به بخشی از حدیث معراج که از قول پیامبر نقل شده 

است گفت: وقتی صدایی در سفر معراج به گوش پیامبر می رسد و 

از جبرئیل سؤال می کند »این صدای چیست؟« جبرائیل می فرماید: 

»این سنگی است که 70 سال قبل رها شد و الآن به قعر جهنم 

رسید.« دکتر عیسی زاده به تفسیر حضرت امام از این حدیث 

معراج اشاره کرد که این کنایه از انسانی است که 70 سال حرکت 

کرده و بعد از 70 سال به قعر جهنم رسیده است. بسیار انسان ها 

هستند که فقط 70 سال گردش زمین به دور خورشید را می بینند، 

شبانه روز پشت شبانه روز. وقتی انسان به این ها نگاه می کند به این 

جمله مرحوم ملکی تبریزی پی می برد که »چه لذتی بالاتر از این که 

انسان فقط یک لحظه مورد خطاب خدا قرار بگیرد.«

مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه، این محفل را 

پاسداشت یک حرکت الهی دانست و افزود: این حرکتی است برای 

کمک به انسان های نیازمند که موردتوجه خاص خداوند هستند.

وی با ذکر روایتی از درس اخلاق مرحوم آیت اله مشکینی گفت: 

خداوند متعال در روز قیامت از روی انسان های فقیر که در دنیا 

فقیر بودند، خجالت می کشد و ابراز شرمندگی می کند.

دکتر عیسی زاده افزود: این ها تعارف نیست و انسان هایی که دست 

خیری برای رفع این نیازها دراز می کنند، قطعاً موردعنایت خدا هستند 

و سرآمد همه این بی پولی ها و خیرها شخص خود پیامبر اسلام است.

وی با اشاره به پایان آیه سوره فتح مبنی بر این که »وَالَّذینَ مَعَهُ 

دًا یَبتَغونَ فَضلًا  عًا سُجَّ اء عَلَی الکُفّار رُحَماءُ بَینَهُم تَراهُم رُکَّ أَشِدُّ

جودِ...« گفت:  مِنَ اللَّهِ وَرِضواناً سیماهُم في وُجوهِهِم مِن أَثَرِ السُّ

دل های پیروان و همراهان رسول خدا برای هم نوعان خودشان 

می تپد. این ها را دائماً در حال رکوع و سجود می بینید و دائماً از 

خداوند متعال رزق حلال و رضوان الهی را طلب می کند. نشانه 

چهره های این ها علامت سجده هایی است که بر پیشانی  دارند.

وی افزود: تشبیه قرآن در مورد این بندگان صالح، به بذری می ماند 

که کاشته می شود و جوانه می زند ساقه می روید و در کنار ساقه شاخ 

و برگ هایی می روید و هرکدام از این جوانه ها تبدیل به ساقه محکمی 

می شود که آن قدر ثمره به بار می آورد که همه انسان ها از نگاه به این 

صحنه متعجب می شوند و این نمی شود مگر به خاطر فضل و عبودیت 

این بنده های مخلص که از خداوند متعال طلب می کنند.

دکتر عیسی زاده بهترین بیان ها، نرم ترین بیان ها و دقیق ترین 

آن ها در رابطه با انفاق را در آیات قران برشمرد که فرموده: اگر 
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می خواهید در زندگی و در چند صباحی که در این دنیا مانده اید 

مورد خطاب خاص خداوند قرار بگیرید، قطعاً یکی از این مسیرها 

که قرآن معرفی می کند همین انفاق است.

وی در پایان به انفاق کردن مادی هرچند به میزان کم توصیه 

کرد و گفت: خداوند انشاء الله همه خیرین و کسانی که برای 

رضای خداوند متعال دست یاری می دهند )هرچند اندک باشد( 

را توفیق دهد و جزء بندگان خاص خودش قرار دهد.

Á  ،تحولات چشهگیر بخش سلامت با ههت
سخاوت و تلاش خیرین

در بخشی از این همایش، مهندس سرلک از خیرین دانشگاه به 

نمایندگی از سایر خیرین با شعر بنی آدم اعضای یکدیگرند، سخن 

خود را آغاز کرد و از زحمات رییس دانشگاه، دکتر جلالی فرماندار 

ری و از حامیان سلامت و دکتر تاجیک مدیر شبکه بهداشت و 

درمان ری که در امر سلامت و تشکیل مجمع خیرین شهرستان 

ری کوشش کرده اند، قدردانی کرد.

وی با بیان این که خیرین انسان هایی هستند که می سوزند تا 

بیفروزند و آرام نمی گیرند تا آسایش دیگران را فراهم کنند، به 

سخن پیامبر اشاره کرد که می فرماید »بهترین انسان ها کسانی 

هستند که برای جامعه خود سودمندتر هستند«

مهندس سرلک، خیرین را مصداق سخاوت، بخشندگی، همراهی 

و نشر دهنده دانش و فروزندگی خواند و با اشاره به خیرینی که در 

عرصه های مختلف مدرسه سازی، ساخت مساجد و غیره کمک های 

شایسته ای در کارنامه خود دارند گفت: نگاه ویژه ما باید در امر سلامت 

باشد که دکتر هاشمی نیز در این حوزه، تحولات چشمگیر و عظیمی 

در سطح کشور انجام داده و قدم های ارزشمندی را که سهم اصلی آن 

را روسای دانشگاه های علوم پزشکی برعهده داشته اند، برداشته  است.

وی با اشاره به ویزیت 102 میلیون بیمار که به سلامت به آغوش 

خانواده بازگشته اند، 16 میلیون بیمار بستری در بیمارستان های 

تحت پوشش دانشگاه و 1.5 میلیون زایمان طبیعی و افزایش 

و  تلاش  نتیجه سخاوت،  را  موارد  این  بیمارستانی،  تخت های 

همکاری خیرین با دانشگاه دانست.

نماینده خیرین گفت: امیدوارم همواره در کنار نهاد ارزشمند دانشگاه علوم 

پزشکی تهران در عرصه های مختلف سلامت به درجات بالاتری برسیم.

مهندس سرلک در پایان با تشکر از حضور خیرین، سخن خود را 

به شعر سعدی با مضمون »سعدیا فرد نکونام نمیرد هرگز، مرده 

آن است که نامش به نکویی نبرند.« مزین کرد.

Á  توجه خیرین به حوزه دانشجویى به عنوان
ارائه دهندگان خدمات سلامت

در ادامه این همایش، دکتر حلب چی معاون دانشجویی دانشگاه 

این  در  بودن  ابراز داشت:  مراسم،  به خیرین حاضر در  خطاب 

جمع پرمحبت و صمیمی شما بزرگواران، افتخار بزرگی است.

وی به نکته هایی در خصوص نیازهای جامعه اشاره کرد و گفت: 

نیازهای جامعه ما با توجه به زمان تغییر می کند و قطعاً با این 

تغییر حمایت های خیرین هم تغییر می کند. گاهی در امور خیر 

به یک محصول مانند یک دارو توجه کردیم

گاهی به خدمتی که به یک بیمار ارائه می دهیم و یا نهایتاً به 

محل خدمت توجه داشته ایم. در این میان، بسیاری از اوقات در 

انجام کار خیر به فرد ارائه دهنده خدمت توجه نداریم.

دکتر حلب چی افزود: بیاییم با این منظر نگاه کنیم که برترین فرزندان 

این مملکت در دانشگاه ها و فرهیخته ترین آن ها در دانشگاه علوم پزشکی 

تهران تحصیل می کنند و مهم است که این افراد به چه قابلیت هایی 

برسند. در این میان، طبیعی است که قابلیت های یک پزشک و یا پرسنل 

ارائه دهنده خدمات پزشکی باید در این دانشگاه، با امکانات فرهنگی و 

سکونتی که به آن ها ارائه می دهیم، شکل بگیرد.
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 وی به مشکلات مربوط به درمانگاه دانشجویان در چند سال اخیر اشاره 

کرد و گفت: در حال حاضر، یک درمانگاه مشخص برای این عزیزان نداریم.

دکتر حلب چی ابراز داشت: در اسلام به بحث ازدواج جوانان توجه 

ویژه ای شده ولی با مشکلاتی که برای تأمین خوابگاه متأهلی وجود دارد، 

گاهی این مهم به تعویق می افتد. در حوزه متأهلین باوجود فضا برای 

ساخت خوابگاه، فقط می توانیم به یک سوم متقاضیان خوابگاه مناسب 

ارائه دهیم. طبیعی است که انجام خدمات خوب برای قشری که در 

آینده قرار است خدمات پزشکی به جامعه ارائه دهند، یک اولویت است.

وی بسیاری از سوءتفاهم های فعلی جامعه نسبت به جامعه پزشکی را مربوط 

به عدم فعالیت مناسب درزمینهٔ فرهنگی دانشجویان دانست و تصریح 

کرد: سعی کنیم در نگرش هایمان به بخش دانشجویی بازنگری کنیم.

Á تجلیل از خیرین دانشگاه
در این همایش از 15 خیر دانشگاه با اهدا تندیس کانون خیرین 

سلامت و لوح تقدیر، تجلیل به عمل آمد. آقایان مهندس سرلک، 

مهندس خویلو، دکتر معینی، پروفسور بوداغی، پروفسور معراجی، 

احمدی، حسین  مهندس  بابایی،  مهندس  نژاد،  احرار  مهندس 

رستگار، محمد شمس زاده، دکتر سپهر حقیقی، دکتر عابدین 

درکوش و خانم ها سید احمدی، فردوس و نرگس حسینی، جمع 

این خیرین را تشکیل می دادند.

توضیح اینکه در این همایش، دکتر علی جعفریان رییس دانشگاه، 

دکتر عیسی زاده مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه، 

دکتر بیگلر مشاور رییس دانشگاه در امور خیرین، دکتر نامی رییس 

هیئت مدیره مجمع خیرین استان تهران، مسعود توانا مدیرعامل و 

اعضای مجمع خیرین استان تهران، جمعی از خیرین سلامت کشور 

و جمعی از هنرمندان ورزشی حضور داشتند. 


